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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Cme Gore, postavljam 
sledede pitanje ministru zdravija, gospodinu dr Vojislavu Simunu:

Po§tovani ministre Simun,

Koje su kljucne slabosti zdravstvenog sistema u Cmoj Gori koje ste 

prepoznali nakon 5 mjeseci na celu tog resora? Da li Ministarstvo zdravija 

raspolaze sa podacima - kakav uticaj sada ima na zdravstveni sistem i kakve ce 

posledice proizvesti u narednih 10 godina odliv kadrova ukoliko se nastavi 
ovom tendencijom i na koji nacin mislite da rijesitc ovaj problem? U Rozajama 

ali i drugim gradovima na sjeveru uocava se posebno nedostatak Ijekara 

porodicne medicine, a kao Jedan od razloga za to je znacajno smanjeno 

interesovanje Ijekara za ovu granu medicine. Da li znate sto je uzrok tom 

nedostatku interesovanja i na koji nacin mislite da rijesite taj problem?

Da li je tokom 2024. godine planiran nastavak radova na rekonstrukciji 
Doma zdravija Rozaje? Tokom dosadasnjih radova odradeni su fasada, novi 
prozori i kotlovi, ali je zbog starosti zgrade potrebna potpuna rekonstrukcija 

dotrajalih vodovodnih i elektro instalacija, kao i opremanje novim namjestajem 

jer je postojeci vise nego dotrajao kako bi ova zdravstvena ustanova imala 

odgovarajuce uslove za rad.

Da li ce Dom zdravija Rozaje tokom 2024. godine dobiti digitalni
mamograf?
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SKUPSTINA CRNE GORE
Klub poslanika Bosnjacke stranke 

Poslaniku Ervinu Ibrahimovicu

Odgovor na poslanicko pitanje postavijeno ministru zdravija dr Vojislavu Simunu od 
strane poslanika Ervina Ibrahimovica, iz Kluba poslanika Bosnjacke stranke:

Koje su kljucne slabosti zdravstvenog sistema koje ste prepoznali nakon 5 mjeseci na 
celu tog resora? Da li Ministarstvo zdravija raspolaze sa podacima -kakav uticaj sada 
ima na zdravstveni sistem i kakve ce posledice proizvesti u nrednih 10 godina odiiv 
kadrova ukoliko se nastavi ovom tendencijom i na koji nacin mislite da rijesite ovaj 
problem?

U Rozajama all i drugim gradovima na sjeveru uocva se posebno nedostatak Ijekara 
porodicne medicine, a kao jedan od razloga za to je znacajno smanjeno interesovanje 
Ijekara za ovu granu medicine. Da ii znate sta je uzrok tom nedostatku interesovanja i 
na koji nacin misiite da rijesite taj probiem?

Kao ministar zdravija, nakon pet mjeseci vodenja resora, identifikovao sam nekoliko kljucnih 
slabosti koje zahtijevaju hitnu paznju. Prvo, nasa infrastruktura je izrazito zastarela, s obzirom 
na to da decenijama nije biio ulaganja. Neophodna su hitna i obimna ulaganja kako bismo 
obnovili i modernizovaii nase objekte da efikasno zadovolje kako trenutne tako i buduce 
zdravstvene potrebe, imajuci u vidu rast populacije, klimatske promjene i druge brojne faktore 
koji uticu na zdravije. Crna Gora je jedina drzava u regionu koja nema Univerzitetski klinicki 
centar te cu za vrijeme mog mandata predano raditi na tome da gradani Crne Gore dobiju 
Univerzitetski klinicki centar i zdravstvenu usiugu kakvu zasluzuju. Kao prvi korak bice 
sprovedena studija izvodljivosti i sa zadovoijstvom mogu da najavim da ce pomenutu studiju 
finansirati Vlada Republike Francuske nakon cega cemo imati precizan uvid u sve aspekte 
projekta, ukijucujuci potrebne resurse, vremenske okvire i potencijalne rizike. Takode, u 
planu je izgradnja Opste bolnice u Pljevljima, kao i Dom zdravija u City kvartu u Podgorici.

Pored navedenog, suocavamo se i sa nedostacima opreme, posebno esencijalne, ito 
dodatno komplikuje pruzanje usiuga. Ministarstvo zdravija je vec uputilo zahtjev svim 
zdravstvenim ustanovama da posalju spisak postojece, all i opreme koju je potrebno nabaviti 
u cilju unapredenja zdravstvenih usiuga. Na osnovu dobljenih podataka iz ustanova napravili 
smo detaljan plan nabavke opreme i u pregovorima smo sa ^nansijskim institucijma koje bi 
pod povoijnim usiovima mogle da kreditiraju nabavku iste.

http://www.mzdravlja.gov.me


Identifikovali smo da je nas zdravstveni sistem izrazito opterecen administracijom, kako za 
Ijekare, tako i za pacijente. Tu smo vec preduzeli neke korake. Izvrsili smo djelimiCnu 
optimizaciju softvera na primarnom nivou zdravstvene zastite sto je omogucilo Ijekarima 
ustedu vremena koje mogu adekvatno posvetiti pacijentu. Planiramo uvodenje e-recepta, da 
nakon promjene terapije pacijent ne mora da se vraca kod izabranog doktora ved e- 
zahtjevom moze regulisati propisivanje novih recepata i nakon toga idi direktno u apoteku. 
Svjesni smo da su ovo tek poceci i da je integracja cjelokupnog digitalnog sistema jedan vrio 
zahtjevan i komplikovan proces te smo pristupili i izradi Strategije za digitfno zdravlje koja de 
nam omoguditi sistemsko rje§avanje problema. Takode, postoji nedostatak protokola na svim 
nivoima, sto je temelj svakog kvalitetnog zdravstvenog sistema, jer stiti pacijente i Ijekare, 
omogudava monitoring i evaluaciju, a u krajnjem I kontrolu kvaliteta na visokom nivou. 
Ministarstvo zdravija je u saradnji sa Svjetskom zdravstvenom organizacijom pristupilo I Izradi 
Strategije za kontrolu kvaliteta koja de omoguditi definisanje seta indiktora kvaliteta rada na 
svim nivoima zdravstvene zastite te demo u svakom trenutku modi da izmjerimo ucinkovitost 
i efikasnost pruzenih zdravstvenih usiuga.

Na kraju, posebno du naglasiti problem odiiva kadra, koji predstavija jedan od najznadajnijih 
izazova sa kojim se suocavamo. Ovaj problem nije specifidan samo za nasu zemlju, ved je 
prisutan u celoj Evropi i §irom sveta, a ocekuje se da de se u bududnosti dodatno intenzivirati. 
Razlozi za odiiv kadra su mnogobrojni I ukijucuju lose usiove rada, preopteredenost, 
nedostatak medicinske opreme, neadekvatnu infrastrukturu, ogranicene mogudnosti za 
profesionalnl razvoj, kao I pollticku I ekonomsku nestabilnost.

Va2no je istadi da je Crna Gora, na ceiu sa tadasnjim ministrom ekonomije, a danadnjim 
Premijerom, gospodinom Milojkom Spajidem, preduzela jedan od kljudnih koraka ka 
poboljdanju usiova za medicinski kadar. Pored znadajnog povedanja plata Ijekarima, od 
marta ove godine u saradnji sa reprezentativnim sindikatima, Minstarstvo zdravija je 
omogudilo I stimulaciju od 10% za najugrozeniji srednji medicinski kadar.

Uprkos ovim naporima, jasno je da problem odiiva kadra zahtijeva kontinuiranu paznju i 
dodatne strategije. U tom smislu, Ministarstvo zdravija je krenulo u pravijenje registra svih 
medicinskih i nemedicinskih radnika koji se nalaze u javnom zdravstvenom sistemu. Isto je 
planirano i za one koji rade u privatnim zdravstvenim ustanovama. Prikupljeni podaci iz javnih 
zdravstvenih ustanova se trenutno analiziraju. Na osnovu detaljne analize napravidemo 10- 
godisnji plan razvoja kadra u Crnoj Gori. Time demo na vrijeme prepoznati nedostatke i 
pravovremeno reagovati na reagovati na promjene u potrebama zdravstvenog sistema, Cilj 
nam je svakako stvaranje odrzivog zdravstvenog sistema koji moze pruziti visokokvalitetnu 
zdravstvenu zastitu, privudi i zadrzati kvalltetan medicinski kadar.

Projekat koji planiramo I koji u tom smislu zavreduje posebnu paznju jeste reforma primarne 
zdravstvene zastite, gdje de poseban akcenat biti stavijen na porodidnog Ijekara. Naime, mi 
se uvijek vodimo na dokazima utemeljenim dinjenicama koje nedvosmisleno ukazuju da 
samo jaka primarna zdravstvena zaStita moze biti osnov za snazan i efikasan zdravstveni 
sistem. To smo moglida vidimoza vrijeme kriznih situacija kakva je bila pandemija Covid-19 
gdje su zemlje koje su imale dobro razvijenu primarnu zdravstvenu za§titu imale i boiji 
odgovor.

Reforma Izabranog doktora je u Crnoj Gori zapodeta prije skoro 20 godina i od tada umjesto 
da se razvija i unapreduje doiivjela je ne samo stagnaciju ved i u nekim segmentima i



regresiju. Nasi Ijekari u domovima zdravija umjesto da rjesavaju 80% zdravstvenih problema 
i have se prevencijom bolesti nazalost su opteredeni administracijom cjelokupnog sistema i 
bez adekvatnih ingerencija na osnovu kojih bi mogli da ispune ono sto se od njih i ocekuje. 
Zbog toga pate i pacijenti, posebno u dijelu preventivnog rada koji bi trebao da bude okosnica 
zdrave nacije.

Ministarstvo zdravija na cijem sam Celu 6e predano raditi na unapredenju primarne 
zdravstvene zadtite, kao i statusa porodidnog Ijekara koji 6e u bududnosti predvoditi jedan 
multidisciplinarni tim (sastavijen od medicinskih sestara/tehnicara, patronafnih 
sestara/tehnicara, farmaceuta, oftalmologa, radiologa, internista, pulmologa i dr.) a sve u cilju 
pruzanja sveobuhvatne zdravstvene usiuge naSim gradanima. Uvodenjem reforme i 
kreiranjem seta indikatora kvaliteta rada zelimo da stvorimo preduslov za uvodenje 
strukturiranog nadina pladanja koji de omoguditi i bolje usiove rada u primarnoj zdravstvenoj 
za§titi jer je ukidanje kapitacije dovelo ne samo do uruSavanja koncepta izabranog doktora 
vec i do dodatnog finansijskog pritiska na zdravstvene radnike. Za vrijeme mog mandata uveli 
smo i 8 h radno vrijeme u primarnoj zdravstvenoj zadtiti dime smo kako medicinski tako i 
nemedicinski kadar ..oslobodili" od nepladenog rada danima vikenda. Dugi niz godina se nije 
podtovao Zakon o radu te su Ijekari i medicinske sestre/tehnidari radili po 12 dana u 
kontinuitetu bez dana odmora, Ta je praksa sada ukinuta i svaki radnik ima pravo na barem 
jedan dan odmora u radnoj nedjelji.

Kada su u pitanju kadrovski kapaciteti, u DZ Ro2aje trenutno radi 28 doktora od dega: 7 
izabranih doktora za odrasle (od dega dva specijalizanta porodidne medicine), 6 pedijatara 
(od dega je jedan na specijalizaciji), 3 ginekoioga (dva rade a jedan je na specijalizaciji), dvoje 
internista (jedan radi a drug! upravo polaze specijalistidki ispit), jedan pneumoftiziolog, jedan 
oftalmolog, dva ORL (jedan radi a drug! je na specijalizaciji),jedan spec, biohemije, 4 
radiologa (dva rade a dva su na specijalizaciji) i jedan psihijatar.

Takode, kao sto sam pomenuo izvrdili smo optimizciju softvera na primanom nivou sto je 
donekie olaksalo i oslobodilo Ijekare jednog dijela administrativnog nameta.

Na kraju istidem da ce Ministarstvo zdravija nastaviti sa pa^ljivom analizom i pronalaskom 
odrzivih rjedenja za sve izazove sa kojima se suodava zdravstveni sistem. U fokusu na§eg 
rada ostaje kontinuirano poboljdanje kvaliteta i dostupnosti zdravstvene zastite, narodito u 
primarnom sektoru. Nasa obaveza je da osiguramo da zdravstveni sistem bude prilagoden 
potrebama pacijenata, sa posebnim naglaskom na prevenciju i efikasno upravijanje 
zdravstvenim resursima. Kroz naredne reforme i projekte, Ministarstvo zdravija ce se truditi 
da ojada kapacitete, unaprijedi radne usiove za zdravstvene radnike, i time stvori zdravstveni 
sistem koji je sposoban da odgovori na sve vede zahtjeve savremenog drustva. Na ovaj 
nacin, posveceni smo da doprinesemo izgradnji zdravije nacije i kvalitetnijeg iivota za sve 
nase gradane.

Ovi koraci su kljudni ne samo za unapredenje zdravija na§e nacije, vec i za osiguranje 
stabilnosti i napretka nadeg zdravstvenog sistema u godinama koje dolaze.

S uvafavanjem,
MINISTAR

dr Vojislav SImun
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Poslaniku Ervinu Ibrahimovicu

Odgovor na poslanicko pitanje, postavijeno mlntstru zdravija dr VoJIslavu Simunu od 
strane poslanika Ervina Ibrahtmovica, iz Kluba poslanika Bosnjacke stranke:

„Da lije tokom 2024. godine planiran nastavak radova na rekonstrukc^ii DZ Rozaje”

PoStovani,

Povodom Vaseg poslanickog pitanja od 3, aprila 2024. godine, obavjestavam Vas da, 
rekonstrukcije, adaptacije i opremanje zdravstvenih ustanova predstavijaju jedan od prioriteta 
u radu Ministarstva zdravija, te se ulazu intezivni napori da se kako kroz Kapitaini budzettako 
kroz razne EU fondove obezbijede finansijska sredstva za ove namjene.

Kad je u pitanju rekonstrukcija Doma zdravija Rozaje. 2020. godine su realizovani 
radovi kroz projekat energetske efikasnosti MEEP 2, cija je vrijednost bila oko 185.000,00€ 
(zamijenjena su dva kotia, uradena fasada i izolacija krova).

Sto se tice planiranih ulaganja u rekonstrukciji DZ Rozaje, u toku su aktivnosti na 
pripremi projektne dokumentacije od strane Doma zdravija Rozaje za projekat Rekonstrukcije 
stepeni§ta i dijela radiologije vrijednosti oko 40,000,00€.

Dokumentacija je upucena na saglasnost glavnom drzavnom arhitekti, te se ceka 
saglasnost od navedene slu^be. Nakon dobijanja saglasnosti, Dorn zdravija Rozaje ce 
obavijestiti Ministarstvo zdravija, koje ce se obratiti Upravl za kapitalne projekte i predloziti 
da se predmetni projekat realizuje u okviru Aktivnosti: 21 011 KOI 034 - Izgradnja. 
rekonstrukcija i adaptacija zdravstvenih ustanova, u okviru pod-pozicije: Adaptacija i 
rekonstrukcija Domova zdravija.

S uvazavanjem.

I

MIN'STAR 

dr Vojis'avSimunc?



Crna Gora
^ Ministarstvo zdravija

Adresa: Rimski trg br.46

81000 Podgorica, Crna Gora

tel:+382 20 482 133

www.m2dravlja.g0v.me

Podgorica, 11.4.2024. godine

SKUPSTINA CRNE GORE
Klub poslanika Bo§njacke stranke 

Poslantku Ervinu Ibrahimovicu

Odgovor na poslanicko pitanje postavijeno ministru zdravija dr Vojislavu Simunu od 
strane poslanika Ervina Ibrahimovica, iz Kluba poslanika Bosnjacke stranke:

„Da li ce Dom zdravija Rozaje tokom 2024. godine dobiti digitalni mamograf?“

Postovani,

Povodom Vaseg poslanickog pitanja od 3. aprila 2024. godine, obavjestavam Vas da 
je Zakonom o budzetu za 2024. godinu (Odiukom o zaduzivanju Crne Gore) definisano da 
se nabavka opreme za potrebe zdravstvenih ustanova tokom 2024. godine reaiizuje kroz 
kreditni aranzman. Ministarstvo zdravija intezivno radi na uspostavijanju komunikacije sa 
reievantnim finansijskim institucijama na realizaciji ovog kreditnog aranzmana.

S tim u vezi, Ministarstvo zdravija je prikupilo prioritetne potrebe od zdravstvenih 
ustanova i pripremilo listu opreme koja je planirana da se nabavi kroz kreditni aranzman u 
iznosu od 20 miiiona eura. Kada Je u pitanju Dom zdravija Rozaje nabavka digitalnog 
mamografa je uvrstena kao Jedan od prioriteta.

Ranijom Odiukom o rasporedu sredstava Fonda za zdravstveno osiguranje za 2024. 
godinu, Domu zdravija Rozaje su opredijeljena sredstva u iznosu od 70.000,00€ za nabavku 
digitalnog mamografa. Medutim, istrazivanjem trzista je utvrdeno da navedena sredstva 
nijesu dovoijna za realizaciju ove nabavke (potrebno je 105.000,00€) te ce ista biti predmet 
prioritetnih nabavki tokom 2024. godine koje se planiraju realizovati za zdravstveni sistem

S uvazavanjem, r

MINISTAR

drVojislavSimun
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